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Folketingets Sundhedsudvalg har den 1. marts 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr. 488 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Marie Geisler Andersen (RV).

Spørgsmål nr. 488: 
”Når der står i Sundhedsstyrelsens referenceprogram, at der ikke er den store 
forskel i effekt de forskellige antidepressiva imellem, betyder det så, at der ikke 
er forskel på, hvilken effekt de enkelte patienter har af et givent produkt?”

Svar:

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra Lægemiddelstyrel-
sen, der oplyser følgende: 

”Lægemiddelstyrelsen har lagt til grund for denne besvarelse, at spørgsmålet 
retter sig mod Sundhedsstyrelsens ”Referenceprogram for unipolar depression 
for voksne (november 2007)” og derfor anmodet Sundhedsstyrelsen om at bi-
drage til svar på spørgsmålet. 

Sundhedsstyrelsen har oplyst: 

”Det er den faglige vurdering, at det er korrekt, at der ikke er den store forskel i 
den overordnede effekt de forskellige antidepressiva imellem. Dette betyder 
dog ikke, at der ikke er forskel på, hvilken effekt de enkelte patienter har af et 
bestemt præparat. Det er på nuværende tidspunkt ikke muligt at forudsige, 
hvilke effekter og eventuelle bivirkninger et givent antidepressivum måtte have 
hos den enkelte patient. Derfor vil det ofte være nødvendigt over tid at afprøve 
flere forskellige antidepressive præparater til den enkelte patient før man op-
når en tilfredsstillende effekt.”

Jeg henholder mig til ovenstående oplysninger. 

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Nina Moss
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